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خداحافظی رسمی برنتفوردی ها با »قدوس«

سامان به سوئد بازمی گردد 
باشگاه برنتفورد با صدور 
اعلام  رسماً  اطلاعیه ای، 
کرد که ســتاره ایرانی از 
این تیــم در پایان فصل 
جــدا خواهــد شــد. به 
گــزارش فوتبــال 360، 
از  یکی  قدوس  ســامان 
ایران  فوتبال  ستاره های 

اســت که در قامت لژیونر فعالیت خــود را دنبال می کند و بعد 
از چالش حضور در لیگ فرانســه، قدوس پذیرفت تا همراه تیم 
برنتفورد در رقابت های لیگ برتر انگلیس شرکت کند، اما شرایط 
مطابق انتظار ســتاره ایرانی پیش نرفت و با وجود حضور 4 ساله 
در جمع برنتفوردی ها شمار بازی های قدوس در این تیم به عدد 
100 نرســید. قدوس در 29 سالگی در ســودای کسب فرصت 
بیشــتر در ترکیب برنتفورد بود، اما تومــاس فرانک اعتقادی به 

سبک بازی ستاره ایرانی نداشت.
باشــگاه برنتفورد با انتشــار اطلاعیه ای با توجه به اتمام قرارداد 
سامان قدوس اعلام کرد که قرارداد این بازیکن تمدید نمی شود. 
در پیام باشگاه برنتفورد آمده است: »سامان قدوس در پایان فصل 
23-2022 برنتفــورد را ترک می کند و در 1 جولای بازیکن آزاد 
می شــود. هر وقت از قدوس دعوت شده و هر کجا از او خواسته 
شــده بازی کند، ســامان هرگز ما را ناامید نکرده است، او یک 

حرفه ای و یک فرد برتر است«.
ســامان قدوس در دوران حضورش در لیگ برتر انگلیس در تیم 
برنتفــورد، 86 بار پیراهن این تیــم را به تن کرده که 5 گل و 9 
پاس گل در کارنامه ستاره ایرانی به  چشم می خورد و در 3 هفته 
پایانی لیگ برتر انگلیس در فصل جاری این احتمال وجود دارد 

که به شمار بازی های قدوس اضافه شود. 
قــدوس که یکی از ســتاره های دورگه فوتبال ایران محســوب 
می شــود، متولد کشور ســوئد اســت و روزهای خوبی در تیم 
اوسترشــوندز گذرانده است. در نقل وانتقالات زمستانی، شایعاتی 
درباره حضور احتمالی قدوس در تیم مالمو سوئد مطرح شده بود، 
اما مدیران باشگاه برنتفورد رضایت به جدایی قدوس ندادند. نکته 
جالب توجه دیگر اینکه با وجود حضور کم رنگ سامان قدوس در 
ترکیب برنتفورد، این ســتاره ایرانی در اردوی اخیر تیم ملی هم 

غایب بود تا شایعه خداحافظی اش از تیم ملی هم مطرح شود.
ســتاره ایرانی، هنوز واکنشی نسبت به پایان قراردادش با باشگاه 
برنتفورد نداشته، اما با توجه به نیمکت نشینی های پیاپی قدوس 
در لیگ برتر انگلیس، احتمال مطرح بودن پیشــنهادات جذاب 
برای سامان قدوس دور از انتظار به نظر می رسد و احتمالًا مالمو 
ســوئد می تواند بهترین مقصد برای قدوس باشد؛ به ویژه آنکه در 
ســال جاری مسابقات جام ملت های آســیا برگزار خواهد شد و 
حضور بیشتر قدوس در مسابقات باشگاهی می تواند باعث تثبیت 

جایگاه این ستاره در تیم ملی هم شود.
آندرئاس گئورگسون، مدیرفنی تیم مالمو پیش تر ابراز علاقه این 
باشگاه به جذب قدوس را شرح داده بود؛ به طوری که گئورگسون 
مدعی شده بود: »قدوس بازیکنی است که به طور عجیبی هرگز 
در مالمو بازی نکرده و باید هم بازی کند. او اهل همین شهر است 
و بارها با او ملاقات کرده ایم؛ او از دوران جوانی بازیکن خوبی بوده 
است، ولی مسیر شــغلی متفاوتی را در پیش گرفته و معتقدیم 
که یک روز این اتفاق می افتد و سامان قدوس به مالمو می آید«.

امیر قلعه نویی:

جام را با قدرت شروع می کنیم

ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران گفت: ایران تیم بزرگی است و 
باید جام ملت ها را از همان ابتدا با قدرت شروع کنیم. به گزارش 
مهر، امیر قلعه نویی بعد از مشخص شدن گروه های جام ملت های 
2023 آسیا، گفت: ابتدا باید از مسئولان فدراسیون فوتبال قطر 
برای برگزاری جام جهانی و جام ملت های آســیا تشــکر کنیم. 
کنفدراســیون فوتبال آســیا باید تلاش کند که فوتبال آسیا به 

سطح اروپا برسد و برای همه تیم ها باید احترام قائل شویم.
وی افزود: تیم های حاضر در مرحله نهایی با آمادگی خوبی حاضر 
می شوند و برای همه آنها احترام خاصی قائل هستیم، اما ما ایران 

هستیم و از ابتدا باید با قدرت شروع کنیم.
قلعه نویی که با تلویزیون کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت وگو کرده 
است، تأکید کرد: تیم ایران، تیم بزرگی است؛ ما بازیکنان بزرگی 

داریم و سه بار قهرمان آسیا شده ایم.
ســرمربی تیم ملی ایران خاطر نشان کرد: الآن هم شرایط تیمی 
خوبی داریم، اما این فوتبال است. با این وجود، مهم این است که 

باید تلاش کنیم و بازی به بازی به دنبال اهدافمان برویم.
 ایران در گروه C جام ملت های آسیا که اوایل سال 2024 در قطر 

برگزار می شود با فلسطین، هنگ کنگ و امارات هم گروه است.

تعویق جلسه نهایی برای انتخاب 
سرمربی تیم امید

مسئولان فدراسیون فوتبال به زودی جلسه نهایی را برای انتخاب 
ســرمربی تیم امید برگزار خواهند کرد. به گزارش ورزش ســه، 
مهدی تاج، رئیس فدراســیون فوتبال اعلام کرد: سرمربی جدید 
تیم امید ایران در مســیر رســیدن به المپیــک پاریس نهایتاً تا 
یکشنبه شــب، انتخاب و معرفی می شود. با اینکه قرار بود جلسه 
نهایــی برای تحقق این امر میان مهدی تاج، حبیب کاشــانی و 
مسئولان کمیته المپیک برگزار شــود، اما به دلیل مشغله کاری 
مدیر تیم امید این مسئله به روزهای آینده مؤکول شد. فدراسیون 
فوتبال هنوز زمان دقیق برگزاری جلسه تصمیم گیری در خصوص 
کادر فنــی تیم امید را اعلام نکرده، اما به نظر می رســد به زودی 
بــا برگزاری این نشســت، تصمیم گیری لازم صــورت بگیرد.در 
این خصوص، گفته می شــود گزینه اصلی حبیب کاشــانی برای 
ســرمربیگری تیم امیــد، محمد ربیعی، ســرمربی کنونی مس 
رفسنجان است که چندی قبل پیشنهاد سرمربیگری امیدها را رد 
کرده بود. از سوی دیگر نام مجتبی حسینی هم شنیده می شود و 
وی به عنوان مربی  که به کار کردن با بازیکنان جوان اعتقاد دارد، 
دیگر گزینه ای اســت که فدراسیون فوتبال روی او نظر دارد. در 
نهایت باید منتظر ماند و دید چه کسی هدایت امیدهای ایران را 

در مسیر صعود به المپیک پاریس برعهده خواهد گرفت.

در دیدار رئیس هیئت کبدی فارس با دکتر باشتی 
مطرح شد:

تا زمان بهبودی
پشتیبان میترا شاه پرست هستیم 

به گزارش دفتر اســتان فــارس پایگاه خبــری تحلیلی 
پزشــکی ورزشــی ایران، دکتر کاوه باشــتی در دیدار با 
عباس رضایی، رئیس هیات کبــدی فارس با بیان اینکه 
هیئت پزشــکی ورزشــی فارس تا بهبود، پشتیبان میترا 
شاه پرست خواهد بود، ابراز امیدواری کرد تا این ملی پوش 
کبدی بتواند هرچه ســریع تر دوران سخت درمان خود را 
طی کند.سرپرســت هیئت پزشکی ورزشی فارس با بیان 
اینکه به صورت منظم با پزشک معالج میترا شاه پرست در 
ارتباط است، گفت:خوشبختانه بهترین کادر پزشکی این 
ملی پــوش را تحت نظر دارنــد و اقدامات لازم به بهترین 
شکل در حال انجام است. باشتی افزود: ملی پوش کبدی 
کشــورمان توانست، روزهای سخت و بحرانی را پشت سر 
گذارد و امید اســت این روند طی شــود و شاهد افزایش 
ضریب هوشی میترا شاه پرست باشیم. رئیس هیئت کبدی 
فارس هم گفت: میترا شاه پرســت یک ورزشکار پرتلاش، 
توامند و بااخلاق در رشــته کبدی می باشــد و امیدواریم 
نیــروی جوانــی و آمادگی جســمانی وی در کنار تلاش 
شبانه روزی پزشکان به وی در راستای بهبودی کمک کند.

میترا شاه پرســت به همراه خانــواده اش روز جمعه، 15 
اردیبهشــت 1402 در یکــی از جاده های شــیراز بر اثر 
واژگونی خودرو، مجروح و روانه بیمارستان شد و متأسفانه 
در این ســانحه، مادر میترا و راننده خودروی مقابل، فوت 
کردند و سه سرنشین دیگر که به شدت مجروح شده بودند 
هم در بیمارســتان بستری شدند و خود میترا شاه پرست 
هم به کما رفت. میترا شاه پرست، متولد 13۷6 در شیراز 
است؛ وی از سن 18 ســالگی رشته کبدی را شروع کرد 
و ابتدا به تیم ملی جوانان و ســپس به بزرگسالان دعوت 
شــد. در حالی که، شاه پرســت آماده اعزام به مسابقات 
آســیایی جاکارتا بود به دلیل مصدومیت نتوانست در این 
بازی های مهم شــرکت کند و حدود 6 ماه از میادین دور 
بود. میترا که پیش از کبدی در رشته های فوتسال و دو و 
میدانی فعالیت می کرد، کسب مقام اول مسابقات کبدی 
جوانان کشور، مقام ســوم مسابقات کبدی ساحلی، مقام 
سوم مســابقات لیگ برتر کبدی و عضویت در تیم را در 

کارنامه خود دارد.

درخشش فرنگی کاران نونهال فارس

رئیس هیئت کشتی فارس گفت: رقابت های کشتی فرنگی 
نونهالان قهرمانی کشور، یادواره شهیدان کوروش و داوود 
علی پناه، طی روزهای 22 و 23 اردیبهشــت ماه در سالن 
شهدای هفتم تیر تهران برگزار شد و در پایان تیم فارس 
پس از خوزستان و تهران به مقام سوم این رقابت ها دست 

یافت.
بــه گزارش روابط عمومی و پایگاه خبری اداره کل ورزش 
و جوانان فارس، ساسان خوبیاری گفت: رقابت های کشتی 
فرنگی نونهالان قهرمانی کشور، یادواره شهیدان کوروش 
و داوود علی پناه، طی روزهای 22 و 23 اردیبهشت ماه در 
ســالن شهدای هفتم تیر تهران برگزار شد و در پایان تیم 
فارس پس از خوزستان و تهران به مقام سوم این رقابت ها 

دست یافت.
وی ادامه داد: سامان گل انبوه در وزن52 کیلوگرم و پوریا 
رجعی در وزن 38کیلوگرم با پیروزی برابر رقیبان خود به 
مدال طلا دســت یافتند و محمدمهدی بهروزی و حبیب 

رنجبر نیز به مدال برنز رسیدند.
رئیس هیئت کشــتی فارس اظهار داشت: تیم فارس در 
مجموع با کســب 2مدال طلا،2برنــز و 2عنوان پنجمی 
و3مقام هفتمی به مقام ســوم تیمی این مسابقات دست 

یافت.
خوبیــاری در پایان اعلام کرد: هدایت تیم نونهالان فارس 
را محمد هوشــمند، حسن اسدی و محمدجواد نیکبخت 
به عهده داشتند و شاهین بشــکاری، سرپرستی این تیم 

را عهده دار بود.

بررسی مسائل مالی سازمان
لیگ از سوی یک نهاد نظارتی

مسائل مالی سازمان لیگ فوتبال از سوی یک نهاد نظارتی 
مورد بررسی و ارزیابی قرار می  گیرد. به گزارش خبرگزاری 
تسنیم، ســازمان لیگ فوتبال، متولی برگزاری مسابقات 
در ســطوح و رده های مختلف است و سالیانه رقابت های 
زیادی برگزار می کند. با توجه به این ماجرا، مسائلی مانند 
حق تبلیغات محیطی و ... باعث شده است این سازمان از 
گردش مالی بالایی برخوردار باشد، در واقع سازمان لیگ، 
مستقل از فدراسیون هزینه های خودش را تأمین می کند 

و کارش را پیش می برد.
در همین زمینه، گفته می شود یک نهاد نظارتی به مسائل 
مالی ســازمان لیــگ ورود کرده و در حال بررســی این 
موضوع است. ســازمان لیگ اعتقاد دارد همه چیز در این 
زمینه شــفاف اســت، با این وجود، این نهاد نظارتی قرار 

است همه موارد مالی را مورد بررسی قرار دهد.

تناقض ها و کشمکش  با وجود مدارک بارگذاری شده!تناقض ها و کشمکش  با وجود مدارک بارگذاری شده!

ابهام در تفکیک مالکیت سرخابیابهام در تفکیک مالکیت سرخابی
مالکیــت دو باشــگاه پرطرفدار فوتبــال ایران با وجــود تفکیک 

صورت گرفته، همچنان در ورزش کشور چالش برانگیز شده است.
به گزارش خبرگزاری فارس، موضوع مالکیت دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس تبدیل به چالشی بزرگ برای جامعه ورزش کشور شده 
و با بیشتر شدن بحث ها در این زمینه، ابهامات و سؤالات بیشتری 

نیز به وجود می آید.
یکی از این ســؤالات، زمان اعلام تفکیک مالکیت دو باشــگاه به 
کنفدراسیون فوتبال آسیاست. براساس آیین نامه AFC و در بخش 
قوانین مالکیــت، تعیین تکلیف مالکیت باشــگاه باید 3ماه)دقیقاً 

90روز( پیش از ارسال مدارک به مجوزدهنده باشد.
بر این اســاس، تفســیرها و گمانه زنی های مختلفی پیرامون زمان 
اعلام مالکیت سرخابی ها وجود دارد؛ برخی معتقدند طبق آیین نامه 
AFC تعیین تکلیف مالکیت باشــگاه ها باید 90 روز قبل از آخرین 
مهلت اعلام شده از سوی AFC که همان زمان آغاز بررسی مدارک 
بارگذاری شده است)25خرداد( به این نهاد اعلام می شده، با توجه 
به اینکه خود روز بیست وپنجم در این بازه قرار نمی گیرد، 90 روز 
پیش از تاریخ بیست وچهارم خرداد، روز بیست وششم اسفند خواهد 
بود. یعنی پس از این تاریخ، هیچ مدرک مالکیتی پذیرفته نمی شود.

براســاس روند کاری تعیین شــده، مدارک باشگاه ها در زمینه های 
مختلف مانند پرسنلی، زیرســاختی و مالی در زمان های متفاوت 
بارگذاری می شوند و مدارک مالکیتی نیز بر این اساس باید تا تاریخ 

31 فروردین بارگذاری می شد که این کار صورت گرفت.

بــه این ترتیــب، می توان گفــت اقدامات صورت گرفته از ســوی 
فدراسیون فوتبال حداقل در شکل ظاهری درست و بی نقص بوده، 
اما برخی موارد شــائبه برانگیز ممکن اســت چالش برانگیز شود. 
به عنوان مثال »شــکل و رویه تفکیک مالکیت دو باشــگاه« سؤال 
بزرگی اســت که قطعاً برای AFC نیز به وجود می آید. اینکه این 
دو باشــگاه متعلق به وزارت ورزش، پس از نوروز 1402 چگونه از 
نظر قانونی تفکیک شدند و مسائل حقوقی آ ها مانند عرضه سهام، 
حل وفصل شده، ممکن است ســؤالاتی را پیرامون مدارک ارسال 

شده به وجود بیاورد.
از طرفــی طبق قانون مالکیــت، در دو تیمی کــه در یک لیگ 
بازی می کنند نباید یک شــخص تأثیرگذار به صورت مشترک در 
رأس آن حضور داشــته باشــد. با توجه به اعلام رسمی مدیرکل 
روابــط عمومی وزارت ورزش ورزش و همچنین رئیس ســازمان 
خصوصی ســازی در دو سه روز پایانی ماه فروردین مبنی بر اینکه 
مشــکل مالکیت مشترک دو باشگاه حل شده و بارگزاری مدارک 
نیز صورت گرفت، این سؤال مطرح می شود که پس چگونه اکنون 
نیز کشمکش های مدیریتی برای برگزاری مجمع دو باشگاه وجود 

دارد؟
چندی پیش رئیس سازمان خصوصی سازی خبر از برگزاری مجمع 
باشگاه استقلال در پایان اردیبهشــت داد، اما وزارت ورزش اعلام 
کرد این اتفــاق در پایان فصل رخ می دهد. پس از انتشــار آگهی 
مجمع باشگاه پرسپولیس توسط خصوصی سازی، محمد پولادگر، 

معاون ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش رســماً اعلام کرد 
طی توافق با وزارت اقتصاد و دارایی، مجمع دو باشگاه بعد از پایان 
فصل جاری فوتبال کشــور و جام حذفی برگزار می شــود. به این 
ترتیب، این ســؤال مطرح می شــود که چرا پس از اختلاف نظر در 
مورد مجمع باشــگاه اســتقلال این توافق صورت نگرفت تا کار به 

مجمع پرسپولیس هم کشیده شود؟
ضمن اینکه براساس روال کاری انجام شده، وزارت اقتصاد و دارایی 
به عنوان مالک باشگاه استقلال به AFC معرفی شده، با این حساب، 
اکنون نظر مستقیم وزارت ورزش برای برگزاری مجمع این باشگاه 
چیست؟ همچنین سازمان خصوصی سازی به عنوان زیرمجموعه ای 
از وزارت اقتصاد و دارایی چگونه برای مجمع باشــگاه پرسپولیس 
که در مالکیت وزارت ورزش قرار دارد، تاریخ برگزاری مجمع اعلام 

می کند؟
قرار است AFC روز بیســت وپنجم خرداد، مدارک ارسالی توسط 

فدراسیون فوتبال را بررسی و به نوعی راستی آزمایی کند. 
اکنون روند و روال ارسال مدارک درست دیده می شود و نمی توان 
ایرادی به آن گرفت، اما ممکن اســت مانند سال گذشته نکاتی از 
مدارک ارسالی خارج شود که باعث محرومیت و جریمه در فوتبال 

ایران شود. 
البته بعید است مســئولان فدراسیون فوتبال و به خصوص کمیته 
صدورمجوز حرفه ای، به دلیل تجربه ای که در گذشته حاصل شده 

ریسک کنند و دست به تأیید مدارک شبهه دار بزنند.

آبی های لندن ســرمربی فصل بعد خود را شناختند. به گزارش فوتبال 360، برای 
چلســی و پاری سن ژرمن یک واقعیت در حال تبدیل شدن به عادت است؛ عادتی 
که به آبی های لندن دیکته می کند باید ســرمربی اخراجی پاری ســن ژرمن را به 

خدمت بگیرند!
آنها یک بار بــا روی کار آوردن توخل اخراجی از پی اس جی به لیگ قهرمانان اروپا 
رســیدند و این در حالی بود کــه توخل پیش از آن فقط به فینــال این رقابت ها 
دست یافته بود. اکنون شرایط مائوریتسیو پوچتینو هم موبهمو با گزینه قبلی آبی ها 
مطابقت می کند؛ او از پاری ســن ژرمن اخراج شــده، به فینال لیگ قهرمانان اروپا 
رسیده و اکنون با سران چلسی برای کار در این باشگاه به توافق رسیده است. پوچ 
در حال نوشــتن روی خط توماس توخل اســت با این تفاوت که شاید قرار نیست 

مالکیت چلسی در دوران او تغییر کند.
توافق صورت گرفت

سرمربی آرژانتینی سابق تاتنهام و پاری سن ژرمن در نهایت به ادعای اغلب قریب به 
اتفاق نشریات بریتانیایی به توافق برای همکاری طولانی مدت با سران چلسی دست 
یافته و با اتمام این فصل کارش را در استمفوردبریج شروع می کند. چلسی تا پایان 
این فصل تحت هدایت شکست خورده فرانک لمپارد باقی خواهد ماند. هنوز جزئیات 
بیشتری از قرارداد پوچتینو فاش نشده و منابع خبری به ذکر طولانی مدت بودن این 
قرارداد بسنده کرده اند. پیش بینی می شود به زودی این توافق با امضای 2 طرف و با 

اعلام باشگاه و سرمربی رسمی شود.
بیم و امید برای پوچ

مائوریتســیو پوچتینو روی نیمکتی خواهد نشست که در یک فصل شاهد برکناری 
تومــاس توخل، روی کار آمدن گراهام پاتر، برکنــاری گراهام پاتر، روی کار آمدن 
لمپارد و کنار گذاشــتن لمپارد بوده اســت. این برای همه روشن است که مالکان 
چلســی صبر زیادی ندارند و در صورت کسب نکردن نتیجه با پوچتینو هم شوخی 
نخواهند داشت. بنابراین شاید دوره جدید کار مرد آرژانتینی سابق نیمکت تاتنهام 
در لیگ برتر انگلیس، دوره  پر تب و تاب تر و حساس تری برای او باشد. نقطه مثبت 

برای شغل جدید پوچتینو این است که باشگاه و سرانش نشان داده اند از خرج کردن 
هیچ مبلغی برای موفقیت دریغی ندارند و پوچتینو می تواند با خیالی آسوده و متصل 
به منابع بی شــائبه تاد بولی در تابستان به جذب ستاره های مورد نظرش بپردازد. با 
این حال، همین ولخرجی مالکان چلســی، شمشیر دو لبه ای برای سرمربی آینده 
آبی ها خواهد بود. آنها در این فصل نشان دادند برای خرید بازیکنان مورد نظر خود 
چندان هم منتظر تأیید سرمربی نمی مانند و قابلیت منفی شلوغ کردن رختکن یک 
تیم بزرگ را دارند. از طرفی تاد بولی و دستیارانش در ازای خرج کردن این همه پول 
فقط و فقط موفقیت می خواهند. آنها هیچ گونه شکستی را برنمی تابند و کار کردن 
با 3 ســرمربی در یک فصل ثابت می کند، کار برای پوچ با بیم و امید فراوانی همراه 
است. او هر چقدر به کار در استمفوردبریج امیدوار باشد، همان قدر بیم و نگرانی هم 

به سراغش خواهد آمد.
خریدهای مورد نظر

شــنیده ها حاکی از این است که سرمربی بعدی چلسی برای تقویت تیمش به یک 
مهاجــم هدف، یک هافبک و یک دروازه بــان احتیاج دارد و ظاهراً این موضوع را با 
سران باشگاه در میان گذاشته است. گمانه زنی ها در مورد این 3 خرید از همین حالا 
توسط شبکه های اجتماعی هواداری باشگاه شروع شده و با توجه به آمدن پوچتینو 
اکنون شــایعه تمایل چلسی به هری کین در کنار شایعات مربوط به اوسیمن جان 
گرفته اند. کین، ســابقه خوبی از همکاری زیر نظر مرد آرژانتینی دارد و در صورتی 
که این تمایل واقعی باشد، شاید حضور پوچتینو نقطه قوتی برای چلسی در پیشبرد 
مذاکراتــش با مهاجــم اول تیم ملی انگلیس نام بگیرد. از ایــن به بعد باید منتظر 
انتشار شایعات بیشتری در رابطه با ستاره های مدنظر پوچتینو و باشگاه برای فصل 
بعد باشــیم. آنها البته با عدم موفقیت در کســب سهمیه شانس به خدمت گرفتن 
ســتاره های زیادی را از دست داده اند، اما تاد بولی سعی می کند این خلأ را با منابع 
سنگین مالی پوشــش دهد. چلسی از مرحله انتخاب ســرمربی عبور کرده و وارد 
مرحله جدیدی در پروژه بهبود وضعیت تیمش شــده است و رنگ و بوی خبرها در 

حاشیه آبی های لندن از این به بعد متفاوت خواهد بود. 

فقط یک امضا مانده استفقط یک امضا مانده است

چلسی با پوچتینو به توافق رسیدچلسی با پوچتینو به توافق رسید

 میثم محجوبی - گروه ورزش
با قاطعیت می توان گفت که فوتسال فارس در دهه اخیر، سیر نزولی 
محسوســی را طی کرده و عملکرد کلی این رشته ورزشی در استان 

ما، قابل دفاع نیست.
اســتانی که زمانی دو تیم خوب در لیگ برتر کشــور و چند تیم در 
دســته های مختلف، حالا به جایی رسیده که در سه سطح نخست 

فوتسال کشور، تنها یک تیم دارد! 
چندســالی صدرا به عنوان یکی از نخستین تیم های 
فوتســال کشــور، به طور کلی از صحنه کنار کشیده 
بــود و حالا که آنها به میدان برگشــته اند، خبری از 
حضور تیم ریشــه دار »ارژن« نیست. مشکلات مالی 
سنگین باعث شد تا مدیریت این کارخانجات لبنیاتی، 
علی رغم میل باطنی، قید تیم داری را بزند و معلوم هم 

نیست چه زمانی به میدان برگردد.
در دهه 90 شمســی، تیم ارژن با هدایت حمیدرضا 
کمالی توانست چند فصلی در بالاترین سطح فوتسال 
کشــور حضور پیدا کند و گاهی خوش بدرخشد. در 
خیلی از فصول، صِرف نگه داشتن این تیم در جدول 
مســابقات، یک موفقیت بزرگ محســوب می شد و 
ارژنی ها این کار را بارها انجام دادند. ارژن به یک تیم 
دوست داشتنی تبدیل شــده بود که می توانست هر 
هفته علاقه مندان فوتسال را به سالن شهید ابوالفتحی 

بکشاند.
کمالی حالا قدم به عرصه دیگری از فوتسال گذاشته و 

با پذیرش مسئولیت »کمیته فوتسال هیئت فوتبال فارس« می خواهد 
تجربیات این ســال های خود را در اختیــار اهالی و علاقه مندان این 

رشته جذاب قرار دهد، اما می داند که کار چقدر سخت است.
او می گوید: وضعیت فوتسال شیراز، واقعاً خراب است؛ نه تیم شاخصی 
داریم، نه بازیکن زیادی، نه مربیان مانند گذشته ذوق و انگیزه دارند 

و اسپانسرها هم که مثل همیشه فراری هستند.

مســئله اسپانسر همواره بزرگترین دغدغه ورزش فارس بوده است و 
کمالی هم به عنوان یک زخم خورده، خوب می داند که بدون اسپانسر 
نمی شــود و معتقد است که »باید دنبال این مسئله باشیم و ببینیم 
می توانیم ابتدا در شیراز و سپس در شهرستان ها، اسپانسر خوبی برای 
تیم ها جور کنیم؟ متأســفانه بدون پول نمی شود کار بزرگی کرد، اما 
فعلًا باید یک طوری کار را جلو ببریم و ببینیم چه می شود. وضعیت 
طوری شــده که کسی اولویتش فوتســال، آن هم به صورت حرفه ای 

نیســت. شــرکت ها و کارخانه ها هم ترجیح می دهند از کارمندان و 
کارگران خودشان، تیمی تشکیل داده و بخش ورزش را در مسابقات 
ادارات و کارگری خلاصه کنند، تا اینکه بخواهند متحمل هزینه های 

گزاف ورزش حرفه ای شوند.«
اما چیزی که ذهن این مربی باتجربه را به خود مشغول کرده، مسائل 

مالی نیست. برخلاف همیشه که می شــنیدیم فارس مهد استعداد 
است و از نظر نیروی انسانی مشکلی ندارد، حمیدرضا کمالی اعتقاد 
دارد که کفگیر فوتســال این شــهر و اســتان بدجوری به ته دیگ 
خورده اســت و می گوید: مشخص اســت که کار چندانی در زمینه 
بازیکن ســازی در فارس صورت نگرفته است. خود من سال گذشته 
تلاش بسیار زیادی کردم تا بهترین بازیکنان جوان استان را دور هم 
جمــع کنم و نهایتاً 10 تا 15 بازیکن خوب پیدا کردیم و تیم خوبی 
هم شــدیم، اما حالا همین ها هم به شــهرهای دیگر 
رفته اند و پیدا کردن بازیکن خوب در شیراز و فارس، 

واقعاً کار سختی شده است.
از حرف های متولی جدید فوتســال اســتان، کمتر 
می توان نشــانه های مثبتی دریافت کــرد، اما او قول 
می دهد که تمام توانــش را برای تغییر این وضعیت 
به کار ببنــدد و بیان می کند: هیئت فوتبال که اصلًا 
شــرایط کمک مالی به تیم ها را نــدارد، اما می تواند 
وظایف حمایتی خود را انجام دهد. می شود با مدیران 
باشــگاه ها جلسه گذاشت و برای پیدا کردن اسپانسر 
هم تلاش کرد. خودم ســال ها در باشــگاه ارژن درد 
کشیده ام و الآن هم پیگیر مسائل باشگاه های استان 
هستم. این تیم ها هم به صورت شخصی اداره می شوند 
و واقعــاً نیاز به حمایت دارند. اگــر یکی از تیم هایی 
که در لیگ سه بازی هایشان به زودی شروع می شود، 
بتواند در نهایت به لیگ 2 صعود کند، کمی به آینده 

امیدوارتر می شویم.
یک تیم از فسا و یک تیم از اقلید در مسابقات زیرگروه 
کشور حضور دارند. صدرا هم در لیگ دسته اول حضور دارد و همین 
می شود تمام داشته های فعلی فوتسال فارس در عرصه کشوری. باید 
منتظر ماند و دید که مدیریت جدید و جوان هیئت فوتبال استان چه 
برنامه هایی برای آینده خواهد داشت و وضعیت نسبت به دهه گذشته 

تا چه میزان تغییر خواهد کرد.

رئیس جدید کمیته فوتسال هیئت فوتبال فارس:

بزرگترین معضل فوتسال فارس بزرگترین معضل فوتسال فارس فقر شدید بازیکنفقر شدید بازیکن است است


